


AASTA KODANIK

  NÕLVAK ÕNNEST:
George Sorosega sõin õhtust ükskord, tahtsin 

teada, et miks ta seda teeb? On ta õnnelik? Ta an-
nab igal aastal 600 miljonit dollarit Ida-Euroopa 
avatud ühiskondadele. Teeb õiget asja, müts ma-
ha. Aga. Rääkis küll pika jutu, kuid… 

Ja kui sa nüüd mõtled, et seal püramiidi tipus ole-
vad vennad ei ole õnnelikud, siis mis see uba on?

Õudne masendus on igal pool, majandus lan-
geb… aga so what? Sõbrad on olulised, mitte Euri-
bor, sõbrad ju nii lihtsalt ei kao.

Ma tunnen üht õnnelikku inimest. Oleviste ki-
riku 75aastane pastor Rein. “Kõige lahedam asi, 
mis ma teen, ma saan teenida,” ütleb Rein, ja mul-
le meeldib see. 

Lihtsaid asju on nii palju, mida saab teha, oluli-
ne on see, et teised sind ikka tunnustaks.

Kui sa ligimest ei armasta, siis teed sa ju oma 
elu keeruliseks.

Me teeme varsti ka panga. Õnne panga. Paned 
tunnid sisse, oma erialatunnid, vastu saad tänutäh-
ti. Sest mida sul vanaduses kõige rohkem vaja on? 
Kellegi teise aega. Ja just seda sa sealt pangast siis 
saadki. Aeg on ju kõigi jaoks võrdne.

 NÕLVAK RAHAST:
Eestlastel on alates seitsmekümnendatest üks 

unistus – ma saan ükskord rikkaks. Korraks tek-
kis parem unistus, vabadus! Aga vabaduse saami-
se hetkel vallandus rikkusejaht uue hooga. Meie 
rikkumata ajudesse tekkis konsumerism. 

Ja nüüd ongi, võtad eluasemelaenu ja siis 30aas-
tat tuleb teha seda, mida teised käsivad!

Ja siis ühel hetkel oledki rikas, mis siis saab? Ma 
olen mõelnud, kuidas me oleks Teeme Ära! ära 
teinud, kui oleks projekte kirjutanud ja Euroopast 
raha võtnud… ja siis oleks lasknud prügifi rmadel 
ära koristada, aga kas see oleks inimestele koha-
le jõudnud? Ei saa hoolivat ühiskonda ehitada ra-
ha eest. (Nõlvak ise pani Teeme Ära! jaoks paar-
sada tuhat krooni – toim)

  NÕLVAK ÖKOST:
Kindlasti ma ei ole öko! Eestimaa Looduse Fond, 

mille nõukogus ma olen, sõimab – sa sõidad džii-
biga! Ma tunnengi, et mul ongi piinlik. Ma ei os-
ta asju, ma ei viska asju ära, ma parandan neid, 
sorteerin prügi. Hummer on veider…, aga muidu-
gi kripeldab, et ma džiibiga (Porsche Cayenne S, 

4,5-liitrise bensiinimootoriga V8 – toim) sõidan, 
eelmisel aastal veel oli natuke põhjendatud, kaar-
distasime prügi, aga nüüd! Käin palju jala. Ja ju-
ba paari aasta pärast tulevad elektriautod, Volt ja 
Opel… Laine on tulemas.

Öko on kehv sõna ka, eko oleks parem. Saaks 
inimesed kuidagi ökoga ära lepitada. Jah, ma 
ei ole öko, teen seda enda põhimõtete pärast. 
Sul on ressurss käes, mis on laste oma, see saab 
otsa!

NÕLVAK ILMAELUST:
Ühelt poolt globaalne ressursikriis, teisalt kliima-

kriis, ja juurde moraalikriis on kaduva ressursi huvi-
tav aeg.

NÕLVAK RIIGIST:
Kui riiki polekski!? Kui mõelda, et äkki meil po-

legi vaja makstud parlamenti sellisel kujul! Muidugi 
ei saa seda päevapealt laiali saata, aga järk-järgult – 
minna kolmepäevasele töönädalale ja siis kahe-
päevasele ja lõpuks… Teisalt, miks ei võiks kogu 
Eesti elanikkond parlament olla? Ma ei näe prob-
leemi, tehniliselt ju probleemi pole. Mis on oht? 

Rainer Nõlvak (kollases keebis) Teeme Ära! n-ö peaproovis.Järelhaagises ootab prügikotti Ahti Heinla, üks Skype’i loojaist.
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